
1 

PROTOKÓŁ NR VI/LXI/23 

z LXI SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA ŚLĄSKIEGO 

VI KADENCJI 
 

(30.10.2023 r. – Sala Sejmu Śląskiego, Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego 

w Katowicach, ul. Ligonia 46) 

 

[przed rozpoczęciem sesji: 

 

- odbyła się krótka uroczystość wręczenia Panu Grzegorzowi Kamińskiemu, zasłużonemu 

pedagogowi i działaczowi społecznemu, Srebrnej Odznaki Honorowej za Zasługi dla 

Województwa Śląskiego; 

- podana została informacja o przetwarzaniu danych osobowych oraz udostępnieniu 

zarejestrowanego materiału z sesji na stronie internetowej Urzędu Marszałkowskiego, następnie 

sprawdzona została obecność radnych za pomocą programu e-sesja] 

 

1. Otwarcie sesji – [godz. 1110 – radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący 

Sejmiku] 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku – Szanowni 

Państwo, przypadł mi w udziale zaszczyt prowadzenia dzisiejszej LXI Sesji 

Sejmiku Województwa Śląskiego VI kadencji, ponieważ w wyborach 

parlamentarnych, które odbyły się 15 października tego roku, Pan prof. Marek 

Gzik, dotychczasowy Przewodniczący, uzyskał mandat posła na Sejm 

Rzeczypospolitej Polskiej. Ponadto przypominamy z przyjemnością, że Pan 

Henryk Siedlaczek uzyskał mandat Senatora Rzeczypospolitej Polskiej 

…[oklaski]… Wszyscy cieszymy się z sukcesu Panów i jest teraz bardzo dobry 

moment, ażeby Panom podziękować za pracę w Sejmiku Województwa 

Śląskiego, a także wręczyć piękną wiązankę kwiatów Panu Henrykowi, bo Pan 

prof. Marek Gzik jest w innym ważnym miejscu. Myślę, że będzie kolejna inna 

okazja, żeby in gremio Panu Przewodniczącemu podziękować. Proszę bardzo ! 

Wiązanka kwiatów dla Pana Henryka Siedlaczka … Szanowni Państwo ! 

Pozostaję z nadzieją … można zająć miejsca oczywiście … z nadzieją, że Pan 

Senator, jeszcze ciągle elekt, Henryk Siedlaczek zabierze głos. Proszę bardzo ! 

 

- Pan Henryk Siedlaczek, Senator RP – Szanowny Panie Marszałku ! Szanowny 

Panie Przewodniczący ! Koleżanki i Koledzy ! Tak sobie tłukłem dzisiaj drogą, 

co też powiedzieć w tym dniu ważnym, arcyważnym dla człowieka w sumie 

z moim życiorysem, bo to dzień szczególny i powiem wam szczerze wszystkim, 

bez wyjątku, życzę każdemu z was takiej jesieni politycznej, jaka dzięki 

wszystkim siłom, które sobie mogę wyobrazić, spotkała mnie dzisiaj. I dostąpiłem 

tego zaszczytu na koniec uwieńczenia swojej drogi samorządowo-parlamentarno-

oświatowej w Senacie Rzeczypospolitej. Zmieniają się czasy, bo to prawda, 

zmieniają się czasy i my w tych czasach się również zmieniamy. Niejednokroć 

dzieciom, młodzieży na lekcjach historii na ten temat wielokroć mówiłem, iż to 
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już kiedyś Rzymianie bardzo ładnie powiedzieli. Takiej transformacji czasu 

i zmianie osobowościowej, m.in. – wielu z was to przechodzi i przeszło – poddana 

była moja droga i poddany byłem ja osobiście jako człowiek, parlamentarzysta. 

Dwa – poddana była moja rodzina, moje dzieci, wnuki, rodzice, bo to nie jest 

łatwe. Ja bardzo się cieszę, że mogę tutaj stać przed wami w miejscu szczególnym 

– w miejscu szczególnym dla nas, dla Ślązaków, miejscu bardzo ważnym, miejscu 

wymodlonym, wybłaganym, wyklęczanym w procesjach, w modlitwach, 

w wyrzykanym różańcu. I dla mnie – ja to powiem tak po naszemu, po 

marklowicku i rudzku – dlo Henia od Zosi i Czesika z Marklowic, kanś tam 

z antypodów tegoż województwa, to wydarzenie niesamowite. Za to dziękuję 

wszystkim, którzy ten mandat mi powierzyli. Dziękuję wszystkim radnym, 

koleżankom, kolegom, przyjaciołom, pracownikom Urzędu Marszałkowskiego, 

przecudownym ludziom kompetentnym – ja to nazywałem, pracując w Urzędzie 

Gminy w Marklowicach do tej pory, znaczy do niedawna, użyłem określenia 

autorskiego swojego, iż są to urzędnicy kompletni, bez merytorycznych 

upośledzeń. Tego gratuluję Zarządowi, Panu, Panie Marszałku, Pani 

Przewodnicząca, Państwu wszystkim. Chciałem w sposób szczególny 

podziękować mojemu klubowi, podziękować koleżankom i kolegom z mojego 

klubu, podziękować kolegom z Platformy Obywatelskiej – Wojtkowi Sałudze, 

Borysowi, którzy zaufali po tych ośmiu latach jednak komuś ze starego zakonu. 

I się okazało, że nie był to zły wybór. Chciałem podziękować wszystkim tym, 

z którymi w Prawie i Sprawiedliwości nomen omen się kolegujemy i przyjaźnimy. 

I myślę, że ta niewspółmiernie różna, niewspółmiernie antypodowa kampania nie 

była prowadzona między nami w sposób diaboliczny. I to jest taki przykład na to, 

iż są jeszcze na świecie ludzie, którzy potrafią nie zabijać się tylko dlatego, że 

dzwonią w innych kościołach. W sposób szczególny chciałem podziękować Panu 

Marszałkowi. Przepraszam za … teraz to powiem, ale mówię to szczerze – 

Jakubie, dziękuję ! To była wielka przyjemność i jest wielka przyjemność spotkać 

Cię na samorządowej mojej drodze. To też świadectwo na to, że potrafimy 

jednoczyć się w sytuacjach trudnych i ważnych. I zakończę, bo jak to nauczyciel, 

mam 45 minut i mnie zabijecie i skończy się przyjazny uśmiech. Tak sobie 

pomyślałem, co też na ten koniec powiedzieć. I dawno, dawno temu na jednej ze 

mszy w Marklowicach grał zespół Anawa Marka Grechuty. I tak przyszło mi do 

głowy, że dla mojej historii i kariery, i dla was wszystkich, jak tutaj jesteście, 

cudowne są słowa następujące, bo one trwają, one są żywe w nas, dzisiaj, jutro: 

Tyle było dni do utraty tchu, do utraty tchu tyle było chwil. Gdy żałujesz tych, 

z których nie masz nic, jedno warto znać, jedno tylko wiedz, że ważne są tylko te 

dni, których jeszcze nie znamy … nikt z nas nie wiedział, co będzie … ważnych 

jest kilka chwil tych, na które czekamy, ważne są tylko te dni, których jeszcze nie 

znamy. Ważnych jest kilka tych chwil. To dla was ode mnie. Do zobaczenia ! 

Dziękuję ! 
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- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku – proszę uprzejmie 

o zabranie głosu Pana Jakuba Chełstowskiego, Marszałka. Proszę bardzo ! 

 

- Marszałek Jakub Chełstowski – ja tak króciutko, bo oczywiście nie ma 

wszystkich tutaj dzisiaj, oczywiście nie ma Marka Gzika jeszcze, ale z tych 

naszych samorządowych ław do tej innej izby, to ja się bardzo cieszę, bo tak też 

powiem osobiście, że tego Śląska trochę mnie nauczyłeś. Tej swojej wrażliwości 

bardzo pięknej. No i życzę tak z całego serca, żeby tego Ci nie brakło, a myślę, 

że tego Ci nie braknie. I też tak może trochę lirycznie zacytuję Adama Asnyka: 

Miejcie odwagę, nie tę jednodniową. Ja myślę, że to się świetnie wpisuje w Twój 

charakter i te nasze śląskie sprawy będziesz w Senacie pilnował i z nami dalej tak 

pięknie współpracował  i tego z całego serca życzę. Wszystkiego dobrego ! 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku –…dziękujemy ! 

Szanowni Państwo ! Przystępujemy teraz do aktywnego działania naszej sesji. 

Wobec tego proszę o potwierdzenie obecności na sesji poprzez naciśnięcie 

przycisku z napisem kworum w programie e-sesja … Szanowni Państwo ! Na 

podstawie danych z systemu stwierdzam, że w naszych obradach uczestniczy 40 

radnych, a zatem obrady są prawomocne i w związku z tym otwieram LXI sesję 

Sejmiku Województwa Śląskiego VI kadencji. Myślę, że nie było za cicho … 

Szanowni Państwo ! Po otwarciu naszej sesji serdecznie wszystkich witam – 

w pierwszej kolejności witam posłów na Sejm w osobach Pana Henryka Kiepury 

i zarazem serdecznie gratulujemy wyboru na tą ważną funkcję parlamentarną … 

w kuluarach przed otwarciem był także Pan Poseł Wojciech Saługa, ale myślę, że 

dojdzie. Trochę zaocznie, ale też Pana Posła serdecznie witamy ! Witamy Zarząd 

Województwa Śląskiego na czele z Panem Marszałkiem Jakubem Chełstowskim. 

Witamy Panią Skarbnik Elżbietę Stolorz-Krzisz, Pana Krzysztofa Dzierwę, 

Sekretarza Województwa. Witamy wszystkich Państwa Radnych Sejmiku 

Województwa Śląskiego oraz zgromadzonych gości. Witamy dyrektorów 

departamentów i jednostek organizacyjnych Województwa, pracowników 

Urzędu Marszałkowskiego oraz wszystkie osoby, które oglądają naszą transmisję. 

A zatem po zrealizowaniu punktu 1 przystępujemy do punktu 2… 

 

 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LX sesji Sejmiku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2023-2035 (druk VI/759). 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2023 rok (druk VI/760). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z nich 

wydatków na 2023 rok (druk VI/761). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia w rozkładach jazdy pociągów 

2023/2024, 2024/2025 i 2025/2026 Województwu Opolskiemu zadania 

organizacji publicznego transportu zbiorowego w kolejowych przewozach 

pasażerskich na liniach komunikacyjnych Racibórz – Kędzierzyn-Koźle 

i Częstochowa – Opole (druk VI/764). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia Memorandum o porozumieniu pomiędzy 

Województwem Śląskim i Rządem Walii po uzyskaniu zgody ministra 

właściwego do spraw zagranicznych (druk VI/762). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Samorządu 

Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie na rok 2024 (druk VI/763). 

10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Województwa Śląskiego za 

rok szkolny 2022/2023. 

11. Informacja o oświadczeniach majątkowych radnych Sejmiku Województwa 

Śląskiego, Przewodniczącego Sejmiku oraz Marszałka Województwa 

Śląskiego, a także pracowników samorządowych. 

12. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

13. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

14. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku –…Szanowni 

Państwo ! Na podstawie informacji, które do mnie wpłynęły, proponuję 

wprowadzenie do porządku obrad trzech dodatkowych punktów dotyczących – 

po pierwsze – objęcia mandatów radnych Sejmiku Województwa Śląskiego 

i złożenie ślubowania, po drugie – wyboru Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Śląskiego. Te punkty zostaną, taką mam propozycję, zrealizowane 

bezpośrednio po realizacji tego drugiego punktu porządku dziennego. To jest 

propozycja. Trzecia zmiana dotyczy wprowadzenia projektu uchwały w sprawie 

zmiany składu Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich. Projekt uchwały jest na 

druku VI/765 i ten punkt proponuję przyjąć po dotychczasowym punkcie 9. 

Wobec tego pytanie, czy są inne propozycje zmian w porządku dziennym ? … 

Nie widzę ! A zatem informuję, że zmiana porządku obrad wymaga bezwzględnej 

większości głosów ustawowego składu Sejmiku, zgodnie z art. 21 ust. 2 ustawy 

o samorządzie województwa. I teraz w kolejności te proponowane zmiany 

będziemy głosowali. Państwo są gotowi technicznie ? A zatem głosowanie 
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pierwsze w sprawie objęcia mandatów radnych i złożenia ślubowania. Otwieram 

głosowanie… 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad punktu: objęcie mandatów 

radnych – złożenie ślubowania: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 17 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad punktu: wybór 

Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego: 

 

za  23 

przeciw 0 

wstrzym. 17 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad punktu: podjęcie uchwały 

w sprawie zmiany składu Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich (druk VI/765): 

 

za  27 

przeciw 0 

wstrzym. 13 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Objęcie mandatów radnych – złożenie ślubowania. 

4. Wybór Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego. 

5. Przyjęcie protokołu z LX sesji Sejmiku. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2023-2035 (druk VI/759). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego 

na 2023 rok (druk VI/760). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z nich 

wydatków na 2023 rok (druk VI/761). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia w rozkładach jazdy pociągów 

2023/2024, 2024/2025 i 2025/2026 Województwu Opolskiemu zadania 

organizacji publicznego transportu zbiorowego w kolejowych przewozach 

pasażerskich na liniach komunikacyjnych Racibórz – Kędzierzyn-Koźle 

i Częstochowa – Opole (druk VI/764). 



6 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia Memorandum o porozumieniu pomiędzy 

Województwem Śląskim i Rządem Walii po uzyskaniu zgody ministra 

właściwego do spraw zagranicznych (druk VI/762). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Samorządu 

Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie na rok 2024 (druk VI/763). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Rolnictwa i Terenów 

Wiejskich (druk VI/765) 

13. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Województwa Śląskiego za 

rok szkolny 2022/2023. 

14. Informacja o oświadczeniach majątkowych radnych Sejmiku Województwa 

Śląskiego, Przewodniczącego Sejmiku oraz Marszałka Województwa 

Śląskiego, a także pracowników samorządowych. 

15. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

16. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

17. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

3. Objęcie mandatów radnych – złożenie ślubowania: 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku –…Szanowni 

Państwo ! Komisarz Wyborczy w Katowicach, działając na podstawie 

stosownych przepisów Kodeksu Wyborczego, postanowieniami z dnia 

19 października tego roku wygasił mandaty radnych: Pana Marka Gzika i Pana 

Henryka Siedlaczka. Natomiast w dniu 27 października tego roku Komisarz 

Wyborczy wydał postanowienie o objęciu mandatu przez Panią Ewę Nierychło 

oraz Panią Barbarę Chrobok. Osoby te, wymienione przed chwilą, nie utraciły 

prawa wybieralności oraz nie zrzekły się pierwszeństwa do obsadzenia mandatu. 

Czynnością potwierdzającą włączenie Pań do składu Sejmiku jest złożenie 

ślubowania. W związku z tym wszystkich Państwa proszę uprzejmie o 

powstanie ! … Za chwilę odczytam rotę ślubowania, a nowe Panie, za chwilę 

radne, będą uprzejme po złożeniu, po odczytaniu przeze mnie roty ślubowania, 

wypowiedzieć słowo: ślubuję – można także dodać: tak mi dopomóż Bóg. Rota 

ślubowania: Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki 

wobec narodu polskiego, strzec suwerenności i interesów państwa polskiego, 

czynić wszystko dla pomyślności ojczyzny, wspólnoty samorządowej 

województwa i dobra obywateli, przestrzegać konstytucji i innych praw 

Rzeczypospolitej Polskiej  … Pani Ewa Nierychło …[ślubuję]… Pani Barbara 

Chrobok …[ślubuję]… dziękuję bardzo ! Można usiąść. Serdecznie gratuluję 

Paniom Radnym objęcia mandatu ! [oklaski] I Szanowni Państwo, z uwagi na to, 

że Panie Radne muszą uzyskać odpowiednie oprzyrządowanie i móc dalej 
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pracować w systemie, chwila przerwy – na marginesie, poza protokołem, 

w wojsku się mówiło: w miejscu rozejść się. Tak, że chwilę poczekamy, Panie 

będą przygotowane do pracy i dlatego też będę prosił Panów informatyków o 

informację, kiedy wszystko będzie gotowe do dalszych obrad … I oczywiście 

wydam też informację, ale będziemy też łącznie z nowo wybranymi wchodzili 

czy aktywizowali się do systemu przez sprawdzenie kworum […] czyli możemy 

już ? Szanowni Państwo Radni ! Czyli potwierdzamy swoją obecność przez 

naciśnięcie przycisku kworum … Pan Marszałek jest obecny w zasięgu ? Pan 

Marszałek ? … Przypominam, że Pan Marszałek jest też radnym, tak że trzeba … 

Jeszcze Pan Jarosław Szczęsny. Jest Pan Jarosław ? Bo jeszcze nie zamykam tej 

procedury, na Pana Jarosława czekamy. Panie Radny Szczęsny, proszę 

potwierdzić obecność poprzez przycisk kworum. Pan Jacek jest. Wszyscy, dobrze. 

Jeszcze chwilę i będziemy mieli … dziękuję bardzo ! Mam informację z systemu, 

a także werbalną, że potwierdziło obecność nas 42 radnych. Tak, że 

kontynuujemy obrady. W ten sposób zakończyliśmy procedowanie punktu 3… 

 

 

4. Wybór Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego: 
 

- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku – Szanowni 

Państwo ! Głosowanie w tym zakresie przeprowadza pięcioosobowa komisja, 

która przedstawi zasady głosowania tajnego, czuwa nad jego przebiegiem oraz 

ogłasza wynik poprzez odczytanie protokołu. Zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy 

o samorządzie województwa wybory Przewodniczącego Sejmiku Województwa 

Śląskiego przeprowadza się w sposób tajny. O wyborze decyduje bezwzględna 

większość głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Sejmiku. 

I przystępujemy do procedowania tego punktu – powołanie pięcioosobowej 

komisji skrutacyjnej. Dodam przy tym, że członkiem komisji nie może być osoba, 

która będzie kandydowała na funkcję Przewodniczącego Sejmiku Województwa 

Śląskiego. Informuję Państwa, że podczas posiedzenia konwentu 

przewodniczących w godzinach porannych zaproponowaliśmy – to jest 

propozycja – następujący skład pięcioosobowej komisji skrutacyjnej. Ja będę 

czytał nazwiska, Państwo kandydaci będą uprzejmie potwierdzać zgodę na 

kandydowanie. Pan Marek Bieniek ?…[wyrażam zgodę]… dziękuję ! Pan 

Mariusz Ogończyk ? …[wyrażam zgodę]… Pan Jacek Świerkocki ? …[wyrażam 

zgodę]… dziękuję ! Pan Stanisław Baczyński ? …[wyrażam zgodę]… dziękuję ! 

Pani Dorota Konieczny-Simela ? …[wyrażam zgodę]… dziękuję ! Państwo 

kandydaci wyrazili zgodę, a zatem in gremio możemy przegłosować skład 

pięcioosobowej komisji skrutacyjnej. Gotowi jesteśmy ? … Otwieram 

głosowanie ! 

 

Głosowanie nad zatwierdzeniem przedstawionego składu komisji skrutacyjnej: 
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za  42 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku – gratulujemy 

jednomyślności … Szanowni Państwo ! I kolejny etap procedury, zgłaszanie 

kandydatów … nie, to już było … otwarcie listy kandydatów na funkcję 

Przewodniczącego Sejmiku. Otwieram listę zgłoszeń. Proszę bardzo o zgłaszanie 

kandydatur na funkcję Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego. 

Zgłasza mi się ktoś ? … Nie widzę ! … Według kolejności zgłoszeń, udzielam 

głosu Panu Radnemu Maciejowi Kolonowi. Proszę uprzejmie ! 

 

- radny Maciej Kolon – Szanowny Panie Marszałku ! Szanowni Radni ! Panie 

Przewodniczący ! Chciałbym zgłosić kandydata na Przewodniczącego, naszego 

kolegę, szefa klubu radnych, Mirka Mazura. Wszyscy radni wiedzą doskonale jak 

Mirek pracuje, zawsze merytorycznie przygotowany, potrafi zawsze 

koncyliacyjnie podchodzić do wielu spraw. Jest doświadczonym 

samorządowcem, byłym prezydentem Zawiercia. No wydaje się, że nie ma dzisiaj 

bardziej naturalnej i lepszej kandydatury na bycie Przewodniczącym Sejmiku. 

Dziękuję ! 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! 

W kolejności zgłosił się do zabrania głosu Pan Radny Zbigniew Przedpełski. 

Proszę uprzejmie ! 

 

- radny Zbigniew Przedpełski – Szanowny Panie Przewodniczący ! Szanowny 

Panie Marszałku ! Szanowni Państwo Radni ! Szanowni Państwo ! W imieniu 

klubu radnych Prawo i Sprawiedliwość przypadł mi w udziale zaszczyt zgłoszenia 

kandydatury osoby wyjątkowej na stanowisko Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Śląskiego. Osoba rekomendowana przez klub Prawa 

i Sprawiedliwość jest doświadczonym samorządowcem, posiadającym 

kilkunastoletnią praktykę w reprezentowaniu członków lokalnej wspólnoty 

samorządowej. Jak większość radnych i posłów Prawa i Sprawiedliwości, nie 

ukrywa, że kolejne sukcesy, w tym reelekcje do władz Województwa, zapewniła 

jej umiejętność prowadzenia rozmów, a przede wszystkim słuchania głosu 

mieszkańców oraz identyfikacja z problemami i potrzebami społeczeństwa. 

Osoba ukończyła wyższe studia na szanowanej uczelni państwowej w dziedzinie 

nauk ścisłych, kontynuując wykształcenie w dziedzinie ulubionego przedmiotu 

w liceum. Po ukończeniu studiów realizowała kolejne zawodowe wyzwania, 

rozpoczynając karierę na stanowisku nauczyciela i z czasem pełniąc coraz 

bardziej odpowiedzialne funkcje kierownicze w coraz bardziej odpowiedzialnych 

instytucjach. Fakt reelekcji wraz z wynikiem wyborczym na poziomie 

kilkudziesięciu tysięcy głosów dowodzi niezbicie, że praca i działalność została 
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wysoko oceniona. Wymieniona osoba współpracuje z organizacjami 

pozarządowymi na wielu płaszczyznach, m.in. w zakresie pomocy społecznej, 

ochrony zdrowia, wspierania rodziny, przeciwdziałaniu uzależnieniom. Szanowni 

Państwo Radni ! Szanowni Państwo ! Oczywiście osobę piastującą wysokie 

stanowiska polityczne i samorządowe muszą wyróżniać wyjątkowe przymioty 

moralne. Cechuje ją głęboki szacunek do ludzi, nieposzlakowana uczciwość 

i przyzwoitość, a także odpowiedzialność. Mądrość i życzliwość w stosunku do 

innych bez wątpienia leżą u podstaw jej kolejnych sukcesów, w tym osiąganych 

wyników wyborczych. Wyróżnia ją optymizm i pozytywne nastawienie do 

świata, jak również postawa afirmacji życia, co niewątpliwie ułatwia wcześniej 

opisane pozytywne relacje ze światem. Występując z tej mównicy, wielokrotnie 

dała przykład wyjątkowej odwagi cywilnej, zaś prowadząc w przeszłości, 

aczkolwiek rzadko, obrady, prowadziła je w sposób niezwykle sprawny 

i taktowny, z zachowaniem postanowień regulaminowych, czego nie można 

powiedzieć o wszystkich pełniących obowiązki przewodniczącego. Osoba 

rekomendowana jest spełniona również jako kobieta, ma dorosłego syna, który 

wspiera podejmowane przez nią działania. Wolny czas spędza aktywnie, 

podejmując ćwiczenia fizyczne, jeżdżąc na rowerze, a w sezonie zimowym na 

nartach. Kultywuje również zainteresowania kulturalne, szczególnie poznając 

dokonania polskiej kinematografii, z wyjątkiem filmów Pani Agnieszki Holland. 

Szczególnie lubi oglądać starsze polskie filmy, w tym również te przedwojenne. 

Szanowni Państwo ! Niech mi będzie wolno zarekomendować wraz z klubem 

Prawa i Sprawiedliwości na stanowisko Przewodniczącej Sejmiku Województwa 

Śląskiego, Panią Beatę Kocik ! 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo za 

zgłoszenie. Czy, Szanowni Państwo, są inne kandydatury do pełnienia funkcji 

Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego ? … Nie widzę ! … Aha, 

przepraszam bardzo … na razie nie widzę, ale zgłasza się do zabrania głosu Pan 

Radny Jan Kawulok. Udzielam głosu, proszę bardzo ! 

 

- radny Jan Kawulok – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowni 

Państwo ! Ja tu dzisiaj w pełni popieram kandydaturę koleżanki. Koleżanka Beata 

przez cztery lata, pełną kadencję, jakby nie była rozszerzona, pełne cztery lata 

była Zastępcą Przewodniczącego Sejmiku i tutaj na pewno doświadczenia z tej 

współpracy są bardzo pozytywne. Oczywiście tutaj padło ze strony Kolegi 

Radnego Maćka, że jest to najlepsza kandydatura. Ja się cieszę z tego, że w tym 

Sejmiku mamy już kilka osób, może i kilkanaście, które by świetnie tą funkcję 

mogło spełniać, ale oczywiście żeby rozwiać wszelkie wątpliwości, a myślę, że 

byłoby bardzo elegancko, jakby kandydaci zgłoszeni – bo nie wiem, czy jeszcze 

będą kolejni – zrobili krótką prezentację swoich osób, tu gdzieś przedstawiając 

informacje o zamiarach współpracy, oczywiście nas również interesuje to, jak tą 

współpracę widzą z opozycją. Dziękuję bardzo ! 
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- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! 

No jest taki zwyczaj, aczkolwiek Państwa kandydatów do pełnienia funkcji 

znamy, ale pozostawiam woli Państwu kandydatom, w związku z tym w 

kolejności zgłoszeń, Pan Mirosław Mazur zechce zabrać głos ? Proponuję tak, 

żeby był jednakowo w czasie, do półtorej minuty, bo znamy Państwa i zasadniczo 

myśli, jak byśmy tą funkcję sprawowali, to będzie, myślę, istotne. Proszę bardzo ! 

 

- radny Mirosław Mazur – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Koleżanki, 

Koledzy Radni i Szanowni Państwo ! Tak jak wspomniał Maciek Kolon, kolega 

radny rekomendujący mnie z ramienia klubu Koalicji Obywatelskiej na to 

stanowisko, jestem osobą, która jest w samorządzie aktywna od 2006 roku. Od 

2006 roku do 2010 byłem prezydentem miasta Zawiercie, w kolejnych latach 

byłem radnym w Radzie Miejskiej w Zawierciu i od 2014 roku zasiadam, chyba 

z większością tutaj z Państwa, w ławach Sejmiku Województwa Śląskiego. To 

pokazuje moje doświadczenie związane z samorządem. Te lata od 2006 do 

dzisiaj, do 2023 roku, pokazują ile lat jestem związany bądź to ze swoim miastem, 

czy też związany z Samorządem Województwa Śląskiego. Oprócz tego, że jestem 

samorządowcem z tym wspomnianym doświadczeniem, jestem aktywny 

zawodowo, pracuję w firmie, która dostarcza mieszkańcom Polski, ale nie tylko, 

usługi telekomunikacyjne. W firmie jestem ekspertem do spraw operacji i staram 

się łączyć te dwie funkcje, osoby czynnej i aktywnej bardzo zawodowo 

z aktywnością tą związaną z naszym samorządem, z naszym regionem. Prywatnie 

jestem mężem, ojcem córki i syna. Lubię spacerować po Jurze, lubię kontakty 

z ludźmi, staram się jak najczęściej z tego korzystać. I to w skrócie tyle, dziękuję ! 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! 

…Proszę bardzo, Pani Radna Beata Kocik zabierze głos ! Proszę bardzo ! 

 

- radna Beata Kocik – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku … Pana 

Marszałka nie ma, Drodzy Koledzy i Koleżanki ! Ja powiem krótko. Najpierw 

podziękuję bardzo mojemu koledze Zbyszkowi za tak piękne przedstawienie 

mojej osoby, a teraz krótko do rzeczy. Samorządowcem jestem od 2010 roku, 

byłam radną Miasta Częstochowy, natomiast jestem już drugą kadencję 

w Sejmiku Województwa Śląskiego. Znacie mnie doskonale, więc nie będę 

mówiła o swojej pracy w Sejmiku, jak również o pracy na stanowisku 

Wiceprzewodniczącej. Natomiast króciutko tylko może powiem o swoim 

charakterze. Kwestia, myślę, kluczowa, która pomoże mi pełnić tę funkcję, jest 

to, że jestem osobą, która naprawdę słucha ludzi, bez względu na to, po której 

stronie są i jakimi wartościami się kierują. Nie jestem osobą konfliktową, jak 

również nie jestem osobą, która dąży do celu, kolokwialnie mówiąc, po trupach. 

Szczerze mówiąc, czasami mnie jako osobie to przeszkadza, bo może powinnam 

być bardziej osobą walczącą o, nie tylko dobro innych ludzi, ale również o własny 
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interes. Natomiast myślę, że my, kobiety, mamy coś takiego w sobie jak empatię 

i na pierwszym miejscu stawiamy ludzi. Prywatnie powiem tyle i może dołożę 

tylko do słów Zbyszka, że oprócz tego, że aktywnie spędzam czas, to uwielbiam 

żeglarstwo i uwielbiam pływać przede wszystkim po naszych pięknych Mazurach 

i tam mam zawsze co roku, czasami dwa razy w roku dostaję takiego dystansu do 

świata, co też uczy mnie niesamowitej ilości pokory. A Drodzy Koledzy i 

Koleżanki Samorządowcy, doskonale wiecie, ile nam samorządowcom, jak 

również politykom – bo oprócz tego, że jesteśmy samorządowcami, to jednak 

obracamy się w sferze politycznej – ile nam jest potrzeba pokory. Raz jesteśmy 

na górze, raz jesteśmy na dole. Raz wydaje nam się, że rządzimy i rozdajemy 

klocki wszystkim naokoło, raz niestety jest zupełnie inaczej. Ale w tym 

wszystkim moim zdaniem najważniejszy jest przede wszystkim człowiek, 

mówiąc kolokwialnie, nasi wyborcy, ale to nie tylko wyborcy, ale człowiek i to 

po każdej stronie politycznych przekonań. Bardzo jeszcze raz dziękuję swojemu 

klubowi za to wyróżnienie. Proszę oddać na mnie głos. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku – dziękujemy Pani 

Radnej kandydatce za wystąpienie. Czeka nas jeszcze jedna procedura, też będę 

się posługiwał kolejnością zgłoszeń. Komisja skrutacyjna, wiemy, że w porządku 

alfabetycznym według nazwisk będzie układała listę kandydatów. Pytam o zgodę 

na kandydowanie. Czy Pan Radny Mirosław Mazur wyraża zgodę ? …[tak, 

zgadzam się]… dziękuję ! Czy Pani Beata Kocik wyraża zgodę ? …[tak]… 

dziękuję ! Mamy wszystko, prawie wszystko załatwione, jeśli chodzi 

o procedowanie. Chcę także zauważyć, że jest wśród nas Pan Poseł Wojciech 

Saługa, serdecznie witamy Pana Posła i gratulujemy ponownego wyboru na 

funkcję posła Rzeczypospolitej Polskiej. Życzymy satysfakcji i wszelkiego dobra, 

Panie Pośle ! … Szanowni Państwo ! Za chwilę zacznie pracę komisja 

skrutacyjna, którą przed chwilą wybraliśmy. Proszę komisję o ukonstytuowanie 

się, nade wszystko wybór przewodniczącego, przewodniczącej i Państwa komisję 

zapraszam do przejścia do pokoju o numerze 274. Tam Państwo przygotują karty 

do głosowania, a na czas tych prac ogłaszam przerwę. Niech ona potrwa do 10 

minut. Dziękuję bardzo Państwu. Teraz można się rozejść, niekoniecznie 

w miejscu… 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku – Szanowni 

Państwo ! Mam informację, że komisja skrutacyjna zakończyła w tej części, 

w tym etapie wyboru przewodniczącego swoje obrady. Informuję, że 

Przewodniczącą komisji skrutacyjnej została wybrana Pani Dorota Konieczny-

Simela, która omówi dalszą procedurę związaną z przebiegiem głosowania, 

wydaniem kart, itd. Zapraszam, Pani Doroto, do zabrania głosu. Proszę bardzo ! 
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- radna Dorota Konieczny-Simela – Szanowni Państwo ! Zgodnie z ustawą 

o samorządzie województwa, która w art. 20 definiuje, w jaki sposób wybieramy 

przewodniczącego sejmiku, tenże art. 20 w punkcie 1 mówi: sejmik województwa 

wybiera ze swojego grona przewodniczącego oraz nie więcej niż trzech 

wiceprzewodniczących bezwzględną większością głosów, w obecności co 

najmniej połowy ustawowego składu sejmiku w głosowaniu tajnym, co niniejszym 

tę właśnie procedurę rozpoczynamy. Proszę Państwa ! Za chwilę każdy z Państwa 

otrzyma kartę do głosowania z dwoma nazwiskami. Przy każdym z nazwisk 

mamy oznaczone trzy wersje, trzy kratki: za, przeciw i wstrzymuję się. I teraz tak, 

z kolei zgodnie z regulaminem komisji skrutacyjnej naszego Sejmiku: gdy 

głosowanie dotyczy wyboru, zaś liczba zgłoszonych kandydatów jest większa od 

liczby osób, które mogą zostać wybrane w trakcie głosowania, głosowanie tajne 

polega na zakreśleniu na karcie do głosowania tajnego dokładnie jednej kratki 

oznaczonej jednym ze skreśleń: za, przeciw oraz wstrzymuję się, ale proszę 

zwrócić uwagę, umieszczonej obok imienia i nazwiska każdego kandydata, czyli 

Państwo musicie opowiedzieć się dwoma krzyżykami żeby karta była ważną kartą 

i ważnie oddanym głosem. Musicie oddać Państwo jeden głos przy jednym 

kandydacie i jeden głos przy drugim kandydacie. Natomiast głos będzie 

nieważny, jeśli oddacie Państwo dwa głosy za. To jest najważniejsze, czyli 

jeszcze raz przeczytam ten zapis: gdy głosowanie dotyczy wyboru, zaś liczba 

zgłoszonych kandydatów jest większa od liczby osób, które mogą zostać wybrane 

w trakcie głosowania, z czym właśnie mamy do czynienia, głosowanie tajne 

polega na zakreśleniu na karcie do głosowania dokładnie jednej kratki przy 

każdym kandydacie, czyli trzeba się opowiedzieć przy każdym kandydacie za, 

przeciw lub wstrzymuję się. Tak, karty bez żadnego zakreślenia lub 

z zakreśleniem więcej niż jednej kratki przy kandydacie uznaje się za nieważne. 

…[głos z sali]… No tutaj to jest nieokreślone …[głos z sali, poza nagraniem]… 

To jest karta nieważna, bo każdy radny musi oddać dwa głosy, dwa krzyżyki. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku – Szanowni 

Państwo ! Czy to wszystko jest jasne ? 

 

- radna Dorota Konieczny-Simela – Szanowni Państwo ! Czytam zgodnie 

z naszym regulaminem, no taki mamy zapis – to jest regulamin komisji 

skrutacyjnej. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku – Piotr Czarnynoga 

się zgłasza. Czy są pytania, rozumiem, tak ? Proszę uprzejmie ! …[głos z miejsca, 

bez mikrofonu]… 

 

- radna Dorota Konieczny-Simela – Panie Radny ! … Umieszczonej obok 

imienia i nazwiska każdego kandydata …[radny Piotr Czarnynoga z miejsca, bez 
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mikrofonu]… Proszę Państwa ! No my mamy jeszcze tutaj cztery inne zapisy. 

Mogę przeczytać wszystkie … Co do zasady ta dwójka chyba reguluje wybór. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku – Pani 

Przewodnicząca ! Przepraszam bardzo ! Zabierze głos Pan Dyrektor Józef 

Koczar, radca prawny. Będzie to dla nas autorytatywna wypowiedź. Proszę 

bardzo, Panie Mecenasie ! 

 

- Pan Józef Koczar, Dyrektor Departamentu Obsługi Prawnej i Nadzoru 

Właścicielskiego – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowni 

Państwo ! To znaczy tak, sprawa jest dość precyzyjnie uregulowana 

w regulaminie komisji skrutacyjnej. Kiedy głos jest nieważny, to wynika z ust. 3 

– karta bez żadnego zakreślenia lub z zakreśleniem więcej niż jednej kratki przy 

danej osobie uważa się za nieważną. Natomiast mamy też sytuację taką, gdzie 

mamy dwóch kandydatów i w sposób oczywisty nie możemy być za dwoma 

kandydatami, więc dokonując wyboru przy każdej z osób, nie możemy oddać 

dwóch głosów za. Dwa przeciw mogą być. Jeżeli oddamy tylko jeden głos za, 

karta będzie ważna, bo tu akurat regulamin, w tym wypadku jest to pewne 

uchybienie, ale nie skutkuje nieważnością oddanego głosu. 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku – dziękuję ! Myślę, 

że wszystko jest jasne … proszę o dalsze procedowanie. 

 

- radna Dorota Konieczny-Simela –…dobrze, to przepraszam bardzo, zgodnie 

z tym co powiedział Pan Mecenas, jeśli będzie rzeczywiście zaznaczone … my w 

pierwszej wersji też chcieliśmy takiego głosowania, ono by ułatwiło 

zdecydowanie potem liczenie, no ale z tego § 2 wynika co innego. Proszę 

Państwa ! Czyli jeszcze raz, Panie Mecenasie, ja się upewnię – jeśli będzie tylko 

jeden krzyżyk, to nadal będzie głos ważny ? Dobrze ! Bardzo dziękuję ! …[głosy 

z sali]… dwójka mówi o tym, że jest więcej kandydatów, dlatego przeczytałam 

dwójkę. Dobrze ! Czy zatem, proszę Państwa, możemy przejść do rozdawania 

kart do głosowania ? 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku – Szanowni 

Państwo ! Jeszcze tak ostatecznie. Czy wszystko jest jasne, jeśli chodzi 

o procedurę głosowania i w efekcie, by głosy były ważne ? … Nie widzę 

zgłoszeń, tak że wszystko jest, uważam, jasne. Proszę, Pani Przewodnicząca, 

o dalsze procedowanie ! Czekamy na listę radnych, za chwilę będzie i będziemy 

już odbierali karty do głosowania… 

 

[komisja skrutacyjna rozdała obecnym radnym karty do głosowania 

i przeprowadziła procedurę głosowania] 
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- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku – czy wszyscy 

Państwo Radni oddali głos, wrzucili do urny ? … Nie widzę zgłoszeń, tak że 

uznajemy, że wszyscy Państwo Radni zagłosowali. Szanowni Państwo ! Teraz 

komisja skrutacyjna udaje się ponownie do pokoju o numerze 274, będzie 

obliczać głosy, a my zrobimy sobie kolejną przerwę. Wierzmy, że ona potrwa 

około 10, najwyżej 15 minut. Dziękuję ! 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku – Szanowni 

Państwo ! Wznawiamy obrady po przerwie ! Udzielam głosu Przewodniczącej 

komisji skrutacyjnej, Pani Radnej Dorocie Konieczny-Simela, proszę bardzo ! 

 

- radna Dorota Konieczny-Simela – bardzo dziękuję Panie Przewodniczący ! 

Przedstawiam Państwu protokół głosowania tajnego. Komisja Skrutacyjna 

w składzie: Stanisław Baczyński, Marek Bieniek, Dorota Konieczny-Simela, 

Mariusz Ogończyk i Jacek Świerkocki została powołana podczas LXI sesji 

Sejmiku Województwa Śląskiego VI Kadencji w dniu 30 października 2023 roku 

w celu przeprowadzenia głosowania tajnego w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Sejmiku Śląskiego. O pozytywnym wyniku głosowania 

decyduje bezwzględna większość głosów w obecności co najmniej połowy 

ustawowego składu Sejmiku. Komisja Skrutacyjna rozdała radnym karty do 

głosowania w liczbie 42 karty. Po otworzeniu urny komisja stwierdziła, że 

znajdują się w niej 42 karty do głosowania. Po przeliczeniu i sprawdzeniu kart 

komisja ustaliła, że oddano 42 głosy ważne, 0 głosów nieważnych. Wyniki 

głosowania. Mirosław Mazur: za 25 głosów, Beata Kocik: za 17 głosów. 

Załączniki to karty do głosowania, podpisy członków komisji skrutacyjnej. 

Przekazuję Panu Przewodniczącemu zamkniętą kopertę z kartami do głosowania 

oraz protokół. Bardzo dziękuję ! 

 

- radny Stanisław Gmitruk, Wiceprzewodniczący Sejmiku – dziękujemy 

bardzo ! … Dziękuję bardzo ! Szanowni Państwo ! Ogłoszenie przez komisję 

skrutacyjną wyniku głosowania tajnego jest równoznaczne z podjęciem przez nas, 

Sejmik Województwa, uchwały z odpowiednim wpisaniem nazwiska osoby, 

która uzyskała wymaganą liczbę głosów, a treść tej uchwały jest następująca. 

Uchwała w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego 

z dnia 30 października 2023 roku. § 1: na podstawie prawidłowo 

przeprowadzonego głosowania tajnego Przewodniczącym Sejmiku Województwa 

Śląskiego wybrany został Radny Pan Mirosław Mazur. § 2: uchwała wchodzi 

w życie z dniem podjęcia. Gratulujemy Panu Przewodniczącemu ! I Szanowni 

Państwo, moja rola jako pełniącego obowiązki przewodniczącego się zakończyła, 

dlatego też zapraszam Pana Przewodniczącego Mirosława Mazura o zajęcie 

miejsca. Ja się przemieszczę w odpowiednie dla siebie miejsce, a ogłaszam taką 
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małą techniczną przerwę, żeby Pan Przewodniczący mógł się stosownie 

zainstalować na swoje właściwe miejsce. Dziękuję bardzo Państwu ! 

 

[chwila przerwy w obradach] 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – Panie Marszałku ! 

Szanowne Koleżanki i Koledzy ! Szanowni Państwo ! Zanim wznowię porządek 

obrad i przejdę do procedowania dalszej części sesji, chciałem wszystkim 

koleżankom i kolegom, którzy oddali na mnie głos, bardzo podziękować za 

poparcie mojej kandydatury. Kolegów i koleżanki, które tego głosu nie oddali, 

rozumiem, no taka jest polityka, ale mam nadzieję, że nie będzie to rzutować na 

naszą tutaj współpracę, a z mojej strony dołożę wszelkich starań żeby ta 

współpraca była godna miejsca, w którym urzędujemy, Sejmiku Województwa 

Śląskiego. Zasiadałem w tych ławach, tak jak wspomniałem wcześniej, 9 lat, więc 

miałem okazję na to, żeby patrzeć na dobre wzorce. Były też może i złe momenty, 

ale o których nie chcę pamiętać i zostawiam je za sobą. Patrzę w przyszłość razem 

z Państwem i tak jak powiedziałem, chcę czerpać z dobrych wzorców i dobre 

wzorce kontynuować. Tak, że jeszcze raz bardzo, bardzo dziękuję i przechodzimy 

do porządku obrad… 

 

 

5. Przyjęcie protokołu z LX sesji Sejmiku: 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 3 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2023-2035 (druk VI/759): 
 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…i bardzo proszę 

o przedstawienie opinii Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów …[radny Marek 

Kopel z miejsca, poza mikrofonem: opinia jest pozytywna]… dziękuję ! Czy inne 

komisje opiniowały ten projekt ? … Nie widzę ! Czy ktoś z Państwa chciałby 

zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! A zatem przechodzimy do 

głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 
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za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 4 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2023 rok (druk VI/760): 
 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…i proszę ponownie 

Komisję Budżetu, Skarbu i Finansów o przedstawienie opinii …[radny Marek 

Kopel z miejsca, poza mikrofonem: opinia jest pozytywna]… dziękuję ! Czy inne 

komisje zabierały głos ? … Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby w tym 

punkcie ? … Jeśli nie, otwieram głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 4 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe 

oraz finansowanych z nich wydatków na 2023 rok (druk VI/761): 
 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…i proszę Komisję 

Budżetu, Skarbu i Finansów o opinię …[radny Marek Kopel z miejsca, poza 

mikrofonem: opinia jest pozytywna]… dziękuję ! Czy inne komisje zajmowały 

się tym projektem ? [radna Lucyna Ekkert – Komisja Edukacji, Nauki i Kultury 

– opinia pozytywna]… dziękuję ! Czy jeszcze jakaś komisja ? … Jeśli nie, to czy 

ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Jeśli nie ma, 

otwieram głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  39 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia w rozkładach jazdy pociągów 
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2023/2024, 2024/2025 i 2025/2026 Województwu Opolskiemu zadania 

organizacji publicznego transportu zbiorowego w kolejowych 

przewozach pasażerskich na liniach komunikacyjnych Racibórz – 

Kędzierzyn-Koźle i Częstochowa – Opole (druk VI/764): 
 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…proszę o przedstawienie 

opinii Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego …[radna Renata 

Caban z miejsca, poza mikrofonem: komisja zaopiniowała pozytywnie]… 

dziękuję ! Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … 

Jeśli nie ma głosów, otwieram głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia Memorandum o porozumieniu 

pomiędzy Województwem Śląskim i Rządem Walii po uzyskaniu 

zgody ministra właściwego do spraw zagranicznych (druk VI/762): 
 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…i poproszę 

o przedstawienie opinii Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji 

Europejskiej …[radna Maria Materla z miejsca, poza mikrofonem: opinia 

pozytywna]… czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie ? … Jeśli 

nie, to taką mam tutaj adnotację do tego punktu, że zgodnie z zapisem art. 77 

ust. 2 ustawy o samorządzie województwa, uchwały, które dotyczą inicjatyw 

zagranicznych, zapadają bezwzględną większością głosów ustawowego składu 

Sejmiku. Otwieram głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy 

Samorządu Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024 (druk VI/763): 
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- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…proszę o przedstawienie 

opinii Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów …[radny Marek Kopel z miejsca, 

poza mikrofonem: opinia pozytywna]… dziękuję ! Czy jeszcze jakaś komisja 

zabierała głos ? Bardzo proszę …[radna Dorota Konieczny-Simela z miejsca, 

poza mikrofonem: Komisja Statutowo-Regulaminowa zaopiniowała 

pozytywnie]… dziękuję ! Czy jeszcze jakaś komisja ? …[radny Klaudiusz Komor 

z miejsca, poza mikrofonem: Komisja Zdrowia też pozytywnie] dziękuję ! Czy to 

już wszystkie komisje ? … Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos 

w tym punkcie ? … Nie widzę, a zatem przystępujemy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  39 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu Komisji Rolnictwa 

i Terenów Wiejskich (druk VI/765): 
 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…tą inicjatywę 

uchwałodawczą podejmujemy w związku z rezygnacją złożoną przez Pana 

Radnego Stanisława Baczyńskiego. Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze w tym 

punkcie zabrać głos ? … Nie widzę chętnych, a zatem przystępujemy do 

głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

13. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Województwa 

Śląskiego za rok szkolny 2022/2023: 
 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…obszerne opracowanie 

na ten temat otrzymali Państwo w wersji elektronicznej, a także papierowej. 

I mam pytanie, czy są w związku z tym z Państwa strony jakieś dodatkowe 

pytania czy uwagi, czy chęć zabrania głosu ? … W związku z tym, że nie widzę 

chętnych, punkt przyjmuję za zrealizowany. I przechodzimy do punktu 

kolejnego… 
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14. Informacja o oświadczeniach majątkowych radnych Sejmiku 

Województwa Śląskiego, Przewodniczącego Sejmiku oraz Marszałka 

Województwa Śląskiego, a także pracowników samorządowych: 
 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…komplet materiałów 

w tej sprawie został Państwu dostarczony w formie elektronicznej i papierowej 

razem z pozostałymi materiałami na dzisiejszą sesję. Są one przedkładane co roku 

w terminie do 30 października, jest to wymóg wynikający z art. 27 c ust. 12 

ustawy o samorządzie województwa … Czy macie Państwo jakieś pytania do tego 

punktu ? … Nie odczytuję pełnej treści informacji, Państwo też tą informację 

dostaliście i dodatkową w postaci aneksu, więc jeżeli nie ma z Państwa strony 

tutaj pytań ani uwag, potraktujmy ten punkt jako zamknięty i przejdźmy do 

kolejnego… 

 

 

15. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego 

w okresie pomiędzy sesjami: 
 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…materiał ten, podobnie 

jak i poprzednie, został Państwu dostarczony w wersji elektronicznej w dniu 26 

października br. Czy macie Państwo pytania do tego materiału ? … Jeśli nie ma, 

to dziękuję i przechodzimy do punktu kolejnego… 

 

 

16. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…mamy dla Państwa 

prezentację publikacji Vademecum strojów … słucham ? To może odwróćmy 

kolejność, najpierw proponuję, żebyśmy zapoznali się z publikacją Vademecum 

strojów górnośląskich, przewidzianą na ten punkt również, a potem oddam 

Państwu głos jak idzie o interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

Czyli jeszcze raz – Vademecum strojów górnośląskich przedstawione będzie 

przez … chyba osobiście Pana Dyrektora … czy Panią Dyrektor Muzeum 

Górnośląskiego w Bytomiu ? 

 

- Pani Iwona Mohl, Dyrektor Muzeum Górnośląskiego w Bytomiu – Szanowny 

Panie Przewodniczący ! Szanowny Panie Marszałku ! Szanowni Państwo Radni ! 

Szanowni Goście ! Jest to dla nas naprawdę wielki dzień, dla nas pracowników 

Muzeum Górnośląskiego w Bytomiu, że właśnie Państwu, radnym naszego 

regionu, możemy zaprezentować książkę, która stała się właściwie swoistym opus 

magnum i jest wyczekiwana – mówię tutaj bez przesady – przez całe środowisko 

etnografów w kraju. Ponieważ jest to Vademecum strojów górnośląskich, wielkie 
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kompendium wiedzy o jakże bogatym stroju naszego regionu, strojach, bo tych 

strojów jest bardzo wiele. Jesteśmy regionem, który posiada najbogatszy 

i najbardziej różnorodny zespół strojów poszczególnych mikroregionów 

i właściwie do dnia dzisiejszego nasz region, województwo, Śląsk Górny nie 

doczekał się takiej zwartej publikacji. To jest właściwie pierwsze, mogę 

powiedzieć, od co najmniej 40 lat ujęcie tego tematu. Książka jest książką 

recenzowaną, czyli spełnia też wymogi publikacji naukowej, wspaniale 

ilustrowana, wygląda jak jakla śląska. Oczywiście mamy tu dla każdego 

z Państwa egzemplarz. Cieszy się wielkim, wielkim powodzeniem i jest jakby 

zwieńczeniem ogromnego projektu. Projektu, który obejmował zajęcia 

edukacyjne dotyczące strojów śląskich, za który byliśmy w gronie laureatów 

Sybilii, czyli Konkursu na Wydarzenie Muzealne Roku 2022, wielkiej wystawy, 

którą do końca tego roku można w naszym muzeum oglądać, wystawy strojów 

śląskich. I to, co wieńczy to dzieło, czyli publikacja. Proszę Państwa ! Ja przede 

wszystkim chciałabym złożyć gorące i wielkie podziękowania Panu 

Marszałkowi. Panie Marszałku ! Dziękujemy bardzo za wielkie wsparcie, nie 

przeczę, finansowe, które pozwoliło, aby te wszystkie działania miały tak 

wspaniałą oprawę, za wielkie serce, które Pan okazał temu projektowi, za wielkie 

Pana zaangażowanie, Pan z nami był przez cały czas, kiedy to wszystko się 

tworzyło, i oczywiście Pana honorowy patronat nad naszą wystawą. Bardzo 

serdecznie, Panie Marszałku, dziękujemy ! Chciałam przedstawić, bo to są 

twórczynie tego dzieła – nasz dział etnografii – Pani Anna Grabińska-Szczęśniak, 

kierownik działu, Pani Anna Jurczyk i Pani Daria Misiak, panie etnografki – to 

one stworzyły to dzieło. To był naprawdę wielki, wielki ogrom pracy 

merytorycznej, czego też wykładnią jest bardzo dobra recenzja naukowa. Proszę 

Państwa ! Pozwolimy sobie takie malutkie zamieszanie i rozdamy, bo mamy tutaj 

dla Państwa, jest nam bardzo miło, że każdemu z Państwa będziemy mogli 

przekazać egzemplarz tej publikacji. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…dziękuję bardzo Pani 

Dyrektor ! … Państwo Radni ! Może chwilę damy na … może tą chwilę 

logistyczną wykorzystamy też na zgłaszanie przez Państwa interpelacji, zapytań 

i oświadczeń. I tak w kolejności zgłoszeń, Grzegorz Wolnik. 

 

- radny Grzegorz Wolnik – Szanowny Panie Przewodniczący ! Szanowny Panie 

Marszałku ! Chciałem dzisiaj poruszyć temat istotny nie tylko dla miasta Rybnika, 

ale myślę, że również dla Subregionu Zachodniego Województwa Śląskiego, 

a chodzi mi tutaj o coraz bardziej prężnie działającą instytucję kultury, jaką jest 

Zabytkowa Kopalnia Ignacy w Rybniku. Dotychczas dzielnie, że tak powiem, 

borykało się z remontem, z merytoryczną częścią, Miasto. Miasto doprowadziło 

tą instytucję do takiego stanu, gdzie myślę, że już z punktu widzenia regionu 

również możemy się nią poszczycić. I w związku z powyższym apeluję tutaj do 

Pana Marszałka, apeluję również do Wysokiego Sejmiku – wiem, że mam tutaj 
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przychylność przynajmniej części Komisji Kultury – chciałbym zaapelować o 

współprowadzenie przez Województwo Śląskie tej naszej perełki, jaką jest 

Zabytkowa Kopalnia Ignacy, była Hoym Gruba. Zapraszam również Państwa 

wszystkich, którzy nie byli jeszcze, bo naprawdę warto poświęcić przynajmniej 

jedno jakieś, np. weekendowe dopołudnie. Myślę również, że to nie zamknie 

drogi również innym instytucjom starającym się, jak np. kopalnia w Tarnowskich 

Górach, do tego żeby móc być wspomagana przez Województwo Śląskie. No nie 

chciałem tego może mówić, ale powiem jednak, w Subregionie Zachodnim nie 

ma w tej chwili ani jednej instytucji kultury, która byłaby współprowadzona przez 

Województwo Śląskie, co jest ewenementem, bo każdy z pozostałych 

subregionów ma dwie, trzy, a nawet więcej takowych instytucji. Bardzo zatem 

proszę Szanowny Zarząd o przychylność, a w następstwie również Sejmik 

o zgodę na współprowadzenie przez Województwo Śląskie Zabytkowej Kopalni 

Ignacy w Rybniku. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Panie Radny ! 

I w kolejności zgłoszeń, bo tutaj się zgłasza Pani Radna Baczyńska ad vocem … 

Czy Pani dobrze użyła przycisku ? …[radna Jadwiga Baczyńska z miejsca, bez 

mikrofonu]… do Pana Radnego Wolnika ? Na pewno ? …[radna Jadwiga 

Baczyńska wypowiedź bez mikrofonu]… bo to są interpelacje, więc mam tutaj 

trochę wątpliwości, bo jak … to nie jest dyskusja. To pozwolę sobie powstrzymać 

Panią do momentu, kiedy będą oświadczenia radnych i wtedy Pani oświadczy 

w tym momencie. A poproszę teraz radnego Huberta Maślankę do zabrania głosu 

w ramach punktu, przypomnę, interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia 

radnych, a zatem nie część debaty czy dyskusji. Dziękuję ! 

 

- radny Hubert Maślanka – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowni 

Państwo ! Ja może korzystając z tych dwóch form, najpierw oświadczenie. 

Chciałem bardzo serdecznie podziękować Zarządowi, Panie Marszałku, za 

inicjatywę sprzed kilku lat. Tutaj występowałem wtedy w innej roli nieco, 

inicjatywy uchwałodawczej, ale dzięki temu, że Państwo wszyscy jako Sejmik 

pochyliliście się nad naszym apelem strony społecznej, nad przyjęciem apelu do 

decydentów centralnych o ujęcie modernizacji linii kolejowej z Żywca do Suchej 

Beskidzkiej, jako istotnej z punktu widzenia regionu, dzisiaj mamy do czynienia 

oto z tym, że ta inwestycja jest naprawdę wysoko w rankingu Krajowego 

Programu Kolejowego. Postępowanie jest w tej chwili już praktycznie 

przetargowe w finalnej fazie. Czekamy jedynie na jego rozstrzygnięcie, ma być 

finansowane ze środków Krajowego Planu Odbudowy. Natomiast za to chciałem 

jeszcze raz wszystkim Państwu Radnym podziękować, bo to pokazuje niejako jak 

kropla drąży skałę i rzeczywiście ten głos regionu wówczas wyrażony, dzisiaj się 

realnie materializuje. Co prawda po kilku latach, ale mamy szansę, że ta 

inwestycja, bardzo ważna dla nie tylko Subregionu Południowego, ale dla całego 

regionu będzie zmaterializowana. Również przy tej okazji chciałem podziękować 
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Zarządowi Województwa za partycypację w weekendowych połączeniach 

kolejowych na tej linii. Dzięki decyzji współpracy z Województwem 

Małopolskim, tam jest jedna para pociągów uruchamiana piątek-niedziela 

w takim cyklu i te połączenia naprawdę cieszą się bardzo dużą popularnością, 

zwłaszcza wśród studentów. Tak, że Panie Marszałku, jeszcze raz dziękuję ! Nam 

też zależało wówczas i dzisiaj mi zależy jako radnemu żeby środki, które są 

wydawane na transport, były środkami efektywnymi, racjonalnie wydanymi, bo 

w transporcie wiadomo, on jest zawsze deficytowy. Jeżeli się już partycypuje 

w tych kosztach, to żeby one były wydawane rozsądnie. I przechodząc już do 

mojej interpelacji po tym troszeczkę przydługim wstępie, za który Państwa 

przepraszam, chciałem, Panie Marszałku, poprosić o rozważenie możliwości 

uruchomienia na tej linii również bardzo ograniczonego zakresu połączeń takich, 

bym powiedział, turystycznych, ponieważ mieszkańcy Żywiecczyzny od 

dłuższego czasu, zwłaszcza widząc sukces frekwencyjny tego pociągu 

studenckiego, wskazują, że bardzo chcieliby podtrzymywać tą tożsamość 

kulturową Żywiecczyzny z zachodnią Małopolską i z Krakowem. I jeżeli dałoby 

się właściwie nie uruchamiać nowych, tylko przedłużyć takie wahadło od Suchej 

Beskidzkiej w partycypacji z Województwem Małopolskim, jednej pary 

pociągów w cyklu sobota-niedziela i to tylko w sezonie takim turystycznym, mam 

tu na myśli wiosnę, lato, jeżeli oczywiście byłoby to do dźwignięcia przez Zarząd, 

to bardzo bym wnioskował o przychylenie się do tego wniosku. Z punktu 

widzenia formalnego ta linia kolejowa jest ujęta w planach transportowych obu 

województw, więc tutaj formalnie i finansowo nie powinno być problemów. 

Natomiast oczywiście wiadomo, że chodziłoby o poszukanie pewnych 

wozokilometrów. Być może to będzie trudne, ale przy tych różnych innych w tej 

chwili inwestycjach i zamknięciach być może uda się przyjąć. Bardzo będę 

wdzięczny w imieniu mieszkańców Żywiecczyzny. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Panu Radnemu ! 

I w dalszej kolejności Pan Radny Szczęsny, zapraszam ! 

 

- radny Jarosław Szczęsny – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Panie 

i Panowie Radni ! Zanim odczytam dwie interpelacje, chciałbym na początku, 

korzystając też w tym momencie z oświadczenia, chciałbym poinformować 

i podziękować za realizację takiej inicjatywy, która się odbyła na przełomie 

sierpnia i września, a m.in. Śląskie bez granic Międzynarodowe Dni 

Folklorystyczne, które się odbyły po raz drugi w Subregionie Zachodnim 

Województwa Śląskiego. Ja może byłem tego pomysłodawcą, ale samym 

organizatorem był Zespół Śląsk i w tym imieniu chciałbym właśnie podziękować 

Panu Marszałkowi za przyjęcie patronatu, ale również za przeznaczenie środków 

na realizację tego projektu. Bez tych środków to wydarzenie nie mogłoby się 

odbyć. W Subregionie Zachodnim odbyło się 7 koncertów, plus 3 koncerty 

w siedzibie Zespołu Pieśni i Tańca Śląsk im. Stanisława Hadyny w Koszęcinie, 
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a więc łącznie 10 koncertów – 9,5 tysiąca widzów, 6 zespołów zagranicznych i 3 

zespoły krajowe. Można powiedzieć, to praktycznie zbliżone do ilości zespołów 

jak Tydzień Kultury Beskidzkiej. Jeszcze raz bardzo dziękuję. I pozwolę sobie 

obecnie wręczyć w formie podziękowań Panu Marszałkowi taką statuetkę, którą 

otrzymały wszystkie zespoły zagraniczne, które uczestniczyły w naszym 

festiwalu, jak również te zespoły polskie, które też również uczestniczyły 

w naszym festiwalu. Również wręczam, chciałem przekazać taki folder, 

w ramach tego festiwalu uczestnicy, ale również wszyscy zainteresowani, 

otrzymywali taki folder z tego wydarzenia. 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Panie Radny ! 

I … a, jeszcze więcej ? To ja nie dosłyszałem chyba, że to jest cała lista. Dobrze ! 

 

- radny Jarosław Szczęsny – teraz chciałem interpelację złożyć. Szanowny Panie 

Marszałku ! Na podstawie art. 23 ust. 5 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku 

o samorządzie wojewódzkim jako radny Województwa Śląskiego, czwarty raz 

z rzędu chciałbym złożyć interpelację w sprawie Śląskiego Programu Klub. Miło 

mi poinformować, że ponownie dotarło do mnie bardzo wiele pozytywnych opinii 

na temat Śląskiego Programu Klub, którego kolejną edycję przeprowadziło się 

w tym roku – Samorząd Województwa Śląskiego przeprowadził z wielkim, 

można powiedzieć, sukcesem. Wszystkie osoby, z którym rozmawiałem na ten 

temat, zgodnie uważają, że program ten jest znakomitym pomysłem i przyczynia 

się do rozwoju sportu w naszym województwie. Tak, że według mnie był to 

znakomity pomysł, gdyż skierowano spore środki pieniężne, a jak wiemy, w tym 

2023 roku było to 2 ,5 mln złotych, tam, gdzie ich najczęściej brakowało, ze 

względu na wieloletnie zaniedbania na różnych poziomach, jednocześnie dzieje 

się wiele pozytywnych społecznych rzeczy. Szczególnie cieszy mnie ogromnie 

to, że trafiły te środki do małych środowisk wiejskich i małych miast. Często się 

pojawiają również takie informacje, czy również rozmawiając z klubami, że 

dotarło to do takich klubów, gdzie te środki, które otrzymały w ramach Programu 

Klub, to były jedyne środki, które oni posiadali na utrzymanie działalności 

swojego klubu, które się przyczyniły do tego, że młodzi ludzie mogli rozpocząć 

swoją karierę sportową i rozwijać swoje talenty w tych właśnie małych klubach, 

które się tam gdzieś mieszczą na terenie naszego całego województwa śląskiego. 

Mając na uwadze ogromne zainteresowanie tym programem, uważam, że zasadne 

byłoby zwiększenie jego budżetu. Zwracam się zatem z prośbą o rozważenie 

przeznaczenia w przyszłym roku na Program Klub kwoty 3 mln zł. Dzięki temu 

program mógłby objąć jeszcze wiele klubów z naszego województwa, a tym 

samym jeszcze większa liczba młodych ludzi by mogła rozpocząć lub 

kontynuować swoją przygodę ze sportem. Wierzę, że możliwości finansowe 

Województwa Śląskiego pozwolą na wprowadzenie tej zmiany. Jednocześnie 

zwracam się z prośbą o zorganizowanie szkolenia w zakresie wypełniania 

wniosków dla przedstawicieli klubów. Kluby uczestniczące w programie często 
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bowiem mają problemy z prawidłowym wypełnieniem wniosku, czego 

konsekwencją może być nieotrzymanie przez kluby oferowanych środków. 

Koszty takiego szkolenia z pewnością nie będą duże, a pozwoliłoby wielu klubom 

na prawidłowe złożenie wniosku, a tym samym uzyskanie przez nie stosownych 

środków pieniężnych. W zeszłym roku po mojej m.in. też interpelacji po raz 

pierwszy zorganizowano takie szkolenie i ten pomysł okazał się wielkim 

sukcesem. Łącznie odbyły się cztery takie szkolenia, a ponad 90 % klubów 

uczestniczących w tych szkoleniach prawidłowo wypełniło wnioski. Powyższa 

statystyka potwierdza, że warto takie szkolenie zorganizować także w tym roku. 

Dziękuję bardzo ! Druga interpelacja bardzo krótka… 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…no to trzymamy za 

słowo i proszę kontynuować… 

 

- radny Jarosław Szczęsny –…na podstawie również tego, to już nie będę 

podstawy prawnej przedstawiać, w zeszłym roku złożyłem pismo do Pana 

Marszałka z prośbą o przyznanie Gwiazdy Górnośląskiej Zespołowi Pieśni 

i Tańca Śląsk wraz ze szczegółowym uzasadnieniem, gdyż nie otrzymał on 

takiego wyróżnienia w 2021 roku. W odpowiedzi na to pismo otrzymałem 

informację o tym, że mój wniosek zostanie rozpatrzony przy kolejnej edycji. 

W ubiegłym roku wyróżnienia nie były przyznawane, ale Gwiazda Górnośląska 

ma zostać przyznana w tym roku, a ceremonia wręczenia ma się obyć 12 listopada 

2023 roku. W związku z powyższym zapytuję, czy mój wniosek został 

rozpatrzony pozytywnie i Gwiazda Górnośląska zostanie przyznana również 

Zespołowi Pieśni i Tańca Śląsk ? 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…dziękujemy Panu 

Radnemu ! I zapraszam w kolejności zgłoszeń Radnego Stanisława Gmitruka ! 

 

- radny Stanisław Gmitruk – Szanowny Panie Przewodniczący ! Szanowny Panie 

Marszałku ! Szanowni Państwo ! Ja będę prezentował jedną interpelację, jedną 

informację i zarazem wniosek. Otóż, Szanowni Państwo, województwo śląskie 

funkcjonuje na podstawie ustawy z 5 czerwca 1998 roku o samorządzie 

województwa, istnieje więc już 25 lat, a w dniu 25 września tego roku było 

zorganizowane bardzo pięknie jubileuszowe spotkanie, uroczystość w gmachu 

Narodowej Orkiestry Symfonicznej Polskiego Radia w Katowicach. 

Województwo Śląskie tworzą różne historycznie, społecznie i kulturowo regiony, 

bo Górny Śląsk, Zagłębie Śląsko-Dąbrowskie, Ziemia Częstochowska, 

Podbeskidzie czy Śląsk Cieszyński. Zauważyć należy, że przez 20 lat nastąpiła 

duża integracja regionów tworzących obecnie Województwo Śląskie, dzięki 

formalnej działalności samorządu województwa, wspólnemu korzystaniu ze 

środków unijnych, w tym chodzi o działanie komitetów monitorujących 

poszczególne programy pomocowe, działanie wojewódzkich programów 
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wspierających społeczność lokalną, takich jak Budżet Obywatelski 

Województwa Śląskiego, czy działania organizacji pozarządowych obejmujących 

całe województwo, wśród których należy z całą mocą wyróżnić działania 

wojewódzkiej struktury Związku Ochotniczych Straży Pożarnych pod 

dowództwem prezesa i posła obecnego z nami, Pana Henryka Kiepury. 

Województwo Śląskie posiada aktualnie logo, które jest elementem znaku 

graficznego Województwa, stosowanego w materiałach reklamowych, 

broszurach, ulotkach i plakatach oraz w materiałach audiowizualnych, 

multimedialnych, a także w gadżetach. Jednak najbardziej wizualnym dla 

jedności i integracji społecznej województwa śląskiego byłby sztandar, który 

stanowiłby znak jedności mieszkańców województwa śląskiego. Sztandar 

województwa wraz z pocztem, zgodnie z tradycjami w tym zakresie, byłby 

uczestnikiem w imieniu społeczności województwa śląskiego w uroczystościach 

własnych, państwowych, patriotycznych, religijnych i wszelkich innych, 

i zapewne godnie reprezentowałby społeczność województwa śląskiego. Wobec 

takiej sytuacji proponuję, podkreślam słowo proponuję, nie nawet wnioskuję, 

o wszczęcie niezbędnych działań formalnych, organizacyjnych i w zakresie 

zgromadzenia środków finansowych mających na celu wykonanie sztandaru 

Województwa Śląskiego. Mam jeszcze parę zdań w ramach post scriptum, ale to 

by się nam przedłużało, bo można pół godziny mówić na temat jeszcze 

dodatkowych elementów z tego wynikających. Taką miękką interpelację, 

chciałbym powiedzieć, składam. Druga sprawa – chcę Państwa poinformować, że 

w dniu wczorajszym miałem przyjemność uczestniczyć w obchodach jubileuszu 

30-lecia Zespołu Teatralnego Dąbrowianie w Dąbrowie Zielonej. W ramach 

programu uroczystości były dwa spektakle teatralne: Wyzwoliny kosiarza 

i Łostatki, prezentacja filmu o całej historii zespołu, wręczenie podziękowań 

i jubileuszowy tort. I na tym tle, oczywiście pod wpływem emocji pozytywnych 

i wrażeń, nasuwa się wniosek. Otóż jesteśmy w okresie kształtowania projektu 

budżetu na rok 2024 i chcę poinformować, że ja stosowny wniosek złożyłem 

o zapisanie w dziale kultura i ochrona dziedzictwa narodowego odpowiedniej 

kwoty na pomoc finansową także dla innych, pozawojewódzkich jednostek, 

i wierzę, że ta kwota wobec 800 tys., którą zrealizowaliśmy w roku bieżącym, 

będzie zwiększona, bo to co organizują w ramach kultury, nawet amatorskiej, 

organizacje pozarządowe czy też gminy, gminne ośrodki kultury, to jest też nasza 

sprawa, to jest też nasza kultura. Dlatego też wnioskuję, apeluję w dniu 

dzisiejszym, w okresie właśnie tym przed opracowaniem czy zakończeniem 

procedury opracowania budżetu na rok 2022 [2024], żeby na kulturę, Panie 

Marszałku, jak Pan nie żałuje na jednostki kultury własne, tak żeby też nie 

żałować środków na wspieranie kultury realizowanej przez organizacje 

pozarządowe oraz gminy i miasta naszego województwa. Dziękuję ! 
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- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…dziękuję Panie Radny ! 

I następna w kolejności radna, Wiceprzewodnicząca Sejmiku, Urszula 

Koszutska ! 

 

- radna Urszula Koszutska – Szanowny Panie Przewodniczący ! Szanowny Panie 

Marszałku ! Ja tutaj dzisiaj chciałam złożyć podziękowania i gratulacje na Pana 

ręce, ponieważ, jak Państwo wiecie, niedawno nasze województwo gościło 

młodych sportowców z całego naszego kraju. Województwo Śląskie było 

gospodarzem, użyczało różnych obiektów, które znajdują się w naszym 

województwie po to, żeby młodzież mogła uczestniczyć w różnego rodzaju 

turniejach. Niedawno zakończyła się 29. Ogólnopolska Olimpiada Młodzieży 

w naszym województwie i z dużą przyjemnością, Panie Marszałku, pragnę Panu 

wręczyć ten dyplom na Pana ręce za zajęcie trzeciego miejsca w klasyfikacji 

województw. Nasze Śląskie zdobyło trzecie miejsce, myślę, że to jest piękna 

pozycja. Serdecznie gratuluję Panu, serdecznie gratuluję radnym i wszystkim 

młodym sportowcom ! 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…dziękuję ! I Pani Radna 

Jadwiga Baczyńska, zapraszam ! 

 

- radna Jadwiga Baczyńska – dziękuję Panie Przewodniczący za udzielenie 

głosu. Szanowni Państwo ! Ja w odniesieniu do głosu radnego Wolnika. Ja 

popieram ten głos, byliśmy jako komisja w Kopalni Ignacy. Natomiast moja 

uwaga jest taka, że nie we wszystkich subregionach województwa śląskiego 

istnieje po kilka, a nawet chociaż jedna instytucja kultury, która jest finansowana 

bądź współfinansowana z budżetu Województwa Śląskiego. Na jednej z ostatnich 

sesji składałam interpelację w tej kwestii żeby np. Teatr Dzieci Zagłębia 

w pierwszej kolejności, a w dalszej również Teatr Zagłębia czy inne instytucje 

kultury Zagłębia, Pałac Kultury Zagłębia na przykład, były również instytucjami 

współfinansowanymi z budżetu Województwa Śląskiego. Ponieważ w Zagłębiu 

nie ma ani jednej takiej instytucji. Dlatego bardzo proszę wszystkich radnych, aby 

rzetelnie podawali takie informacje, ponieważ ten błąd pojawia się już nie 

pierwszy raz. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…dziękuję Pani Radna ! 

Nie widzę dalszych zgłoszeń ! 

 

 

17. Zamknięcie sesji Sejmiku: 
 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…a zatem porządek obrad 

dzisiejszej sesji został wyczerpany. Zamykam LXI sesję Sejmiku Województwa 

Śląskiego VI kadencji ! [godz. 1320] 


